
REPUBLIKA SLOVENIJA 
MINISTRSTVO ZA KMETIJSTVO,  

GOZDARSTVO IN PREHRANO 

SLUŽBA ZA ODNOSE Z JAVNOSTMI IN PROMOCIJO 

Dunajska cesta 22, 1000 Ljubljana T: 01 478 91 63 

 F: 01 478 90 13  

 E: pr.mkgp@gov.si 

 www.mkgp.gov.si 

 

� 
 

UKOM 
predlagam.vladi@gov.si 
 
 
Številka: 0913-46/2011/3 
Datum: 22. 9. 2011 
 
 
Zadeva: Predlog 2015: sofinanciranje države in pomo č pri sterilizacijah in kastracijah 
živali 
Zveza: e-pošta, z dne 8. 9. 2011 (Številka: 092-199/2011/1)  
 
 
Spoštovani, 
 
v nadaljevanju vam posredujemo odgovor na Predlog 2015: sofinanciranje države in pomoč pri 
sterilizacijah in kastracijah živali. 
 

PREDLOG 
 
 
Predlagam vladi naj v sodelovanju z neprofitnimi organizacijami, evropskimi in lastnimi sredstvi 
sofinancira sterilizacijo in kastracijo hišnih živali kot so mačka in pes. Vsako leto so zavetišča 
prepolna, ker jih je premalo, novega denarja za nova zavetišča pa ni. Poleg tega je drago 
vzdrževanje samih zavetišč in otežena oddaja številnih živali. Zato naj vlada skupaj z različnimi 
organizacijami, ki pomagajo po celem Balkanu in širše (npr. pino-paws v Avstriji) tudi v Sloveniji 
ČIMPREJ organizira vsaj enkrat letno brezplačno oziroma skoraj brezplačno steriliz./kastracijo. 
S tem bomo omejili nenadzorovano razmnoževanje, različne cene pri veterinarjih za poseg, ki 
jih nihče ni kontrolira in niso zakonsko urejene in preveliko ˝izbirčnost˝ in nevestnost 
potencialnih lastnikov. Ne bomo več priča čedalje bolj rastočim pobijanjem in mučenjem živali - 
vse to tudi državo nekaj stane, koristi pa nima NIHČE. Sterilizacija in kastracija po mojem 
mnenju ne sme biti obvezna, saj bi se lastniki potem lahko odločili za še večje mučenje živali, 
se jim pa lahko omogoči,d a nimajo več izgovorov zakaj imajo toliko mladičev. Predlagam, da 
številni prostovoljci, ki delajo v raznih društvih osveščajo ljudi po terenu in jih prijazno obveščajo 
o novem zakonu, če bo izpeljan. 
 
Lp 
 
dopolnitev: še tole. Ko bi se vse uskladilo, bi torej prostovoljci skupaj z dežurnim veterinarjem ali 
pomožnim veterinarjem hodili okrog od hiše do hiše, kjer bi veterinar povedal, da opravljajo 
brezplačen pregled domačih živali psov in mačkov, jih na hitro pregledal in potem mogoče 
vprašal,če so cepljeni,kastrirani itd in če so voljni izpolniti kratek vprašalnik s podatki, s pomočjo 
katerega se potem pridobi brezpl.kastracija/ster. Tudi, če ne bi bili zato, bi se zapisalo njihove 
podatke v evidenco, zaradi vodenja pač evidence o tem, kolikšno je število mačkov. Ista 
ponudba bi lahko bila tudi preko raznih oglasnikov, kjer se živali ponujajo in so ponavadi 
navedeni kontaktni podatki in email - se jim pošlje ponudba,obvesti o datumu (tudi opomni še 
enkrat pred datumom), vse dobronamerno napisano, zaradi pač različnih ljudi in karakterjev tam 
zunaj... 
 



 

 
ODGOVOR 

 
 
Predlog o državnem subvencioniranju kastracij in sterilizacij hišnih živali je zanimiv z vidika 
možne strategije reševanja problemov s potepuškimi živalmi, vendar je z vidika porabe javnih 
financ po našem mnenju neustrezen. 
 
Predlagatelj predlaga, da bi država z lastnimi in evropskimi sredstvi financirala sterilizacijo in 
kastracijo hišnih živali. V odgovor moramo najprej pojasniti, da tako imenovanih evropskih 
sredstev v takšen namen ni mogoče pridobiti, saj gre za področje dobrobiti hišnih živali, ki ni 
harmonizirano in torej na evropski ravni niti ne obstaja zakonodaja, ki bi se ukvarjala s to 
problematiko. Zato tudi niso predvidena sredstva v namen, ki ga opisuje predlagatelj. 
 
Glede porabe sredstev iz državnega proračuna pa lahko v pojasnilo napišemo, da bi bilo 
trošenje davkoplačevalskega denarja v takšen namen v nasprotju z veljavno zakonodajo, ki 
temelji na načelu odgovornega lastništva živali. Lastnik (ali skrbnik) je torej odgovoren za 
dobrobit svoje živali in naloga te osebe je, da prepreči nenadzorovano razmnoževanje svojih 
živali. Če te in ostalih nalog za ohranjanje dobrobiti svojih živali ne more (ali noče) zagotoviti, je 
nedopustno, da žival pridobi. 
 
Skrb za zapuščene hišne živali je naloga, ki jo Zakon o zaščiti živali dodeljuje lokalnim 
skupnostim. Občine so tako zadolžene za oskrbo zapuščenih živali na svojem območju, kar 
pogosto pomeni tudi financiranje sterilizacije in kastracije potepuških mačk v primeru, da je te 
mogoče vrniti v okolje. Poudariti pa moramo, da gre v tem primeru samo za zapuščene mačke, 
ki živijo kot potepuške mačke. Občina torej ni dolžna plačevati veterinarskih storitev za živali, ki 
imajo svojega znanega lastnika. 
 
Ideja o rednih akcijah brezplačnega ali cenejšega steriliziranja in ali kastriranja živali je prav 
tako zanimiva, vendar po našem mnenju ne more biti dejavnost države, temveč jo je mogoče 
izvesti na povsem nevladni ravni, saj bi se lahko nevladne organizacije dogovorile z 
veterinarskimi organizacijami za omenjene akcije. 
 
 
 
S spoštovanjem, 
 

 
 

Ministrstvo za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano 


